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KRISZTUS A MINDENSÉG KIRÁLYA
Jézust keresztre feszítik

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
Krisztus Király ünnepe van. Sajátos ez a királyság, ez a trón, Krisztus Király trónja. Egészen
sajátos  ehhez  a  királysághoz  tartozni,  ezt  a  Királyt  szolgálni.  A  mai  vasárnapon  ezen
elmélkedjünk: mit is jelent ez a szolgálat? 

Mit jelent ebben a világban Krisztus Király országáért dolgozni?
Ez az ünnep erre a szolgálatra hív bennünket!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Krisztus királysága és az ő uralma sajátos ebben a világban. Sajátos elvárásai vannak, mert
ránk bízta a kiengesztelődés szolgálatát. A kereszt a keresztények jelképe. A kereszt fogad
bennünket,  amikor  belépünk  az  ajtón  ebbe  a  kis  kápolnába.  A  kereszt  a  csodátlanság
szimbóluma. Csodát kértek és vártak Jézustól azok, akik ott nyüzsögtek a kereszt tövében.
Nem történt csoda. A hitetlenség nem kap választ. A hitetlenek gúnyos kérdéseire Istennek
nincs válasza. Istennek tettei vannak, de nem válaszképpen a gúnyolódóknak, hanem Krisztus
királysága által az üdvösség útját készíti számunkra.

Ma fejeződik be a hit éve
A mai ünnep teszi a koronát erre az egy esztendős elmélkedésre. Mennyit foglalkoztunk ezzel
a  kérdéssel?  A hit  azt  jelenti,  hogy az ember lélekben eljut  odáig,  hogy nemcsak emberi
története van, hanem közös története van az Istennel. Az ember élettörténete üdvtörténet. Az
embernek nem csupán feladatai vannak ebben a világban, kérdések, amikre választ keresünk,
gondok, amiket meg kell oldani. Többről van szó, a világ üdvösségéről, üdvtörténetről! Nem
csupán  problémák  oldozgatása  a  feladatunk,  hanem  értelmet  kell  adni  az  életünknek,
törekvéseinknek. 

Olyan életet formálunk, alakítunk 
önmagunkban és egymásban, 
amire az üdvösség szempontjából szükségünk van, 
amivel az Isten országát építjük!
Milyen ez az élet?

Ez az élet a pásztori szolgálat!
A  pásztori  szolgálat  révén  lesz  az  ember  élete  értelmessé!  A  sötétség  hatalmaiból  való
kiszabadítás ad értelmet,  világosságot az embernek. Dávid király Krisztus Király előképe.
Hallottuk az olvasmányban, hogy népem pásztorává teszlek! A pásztor több mint a vezér. A
fejedelmek szolgálata is pásztori, de akiknek nincs Istenük, akiknek az emberi történelem nem
üdvösségtörténet,  azok a fejedelmek mellőzik a pásztori szolgálatot.
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Pásztori szolgálatra rendellek, 
aki keresed az elveszettet,

 aki hazahozod a sebesültet, 
aki otthont teremtesz a bajban lévőnek! 

Pásztori szolgálat,
amely által értelmet adunk az életnek, a magunk életének 

és azok életének, akikről gondoskodunk ezzel a szolgálattal!

Pásztori szolgálat az üdvösség szolgálata!
Pál apostol is figyelmeztet  bennünket:  Isten az embert kiszabadítja a sötétség hatalmából!
Sötét  erők  munkálkodnak  bennünk.  Az  ember  néha  rádöbben  arra,  hogy  milyen  tervek,
szándékok,  törekvések  születnek  a  szívünkben!  Ezeknek  az  erőknek  kelepcéjéből  kell
kiszabadítani az embert. 

Ennek egyetlen útja, módja, 
hogy az ember elfogadja a másikat! 
Ez az elfogadás lefegyverzi az embert,
fegyvertelenné válik, megadja magát! 

Találkozik azzal a jóindulattal, ami egyedül menti meg az életet!
Ez az üdvösség szolgálata!

Engedjük be Jézust a szívünkbe!
Ferenc  pápa  a  hit  évének  megkezdésekor  írt  egy  körlevelet  az  egyházmegyéje  híveinek.
Ebben arról  elmélkedik,  hogy át  kellene  lépni  mindenkinek a  hit  küszöbét.  Ez  a  lépés  a
pásztori szolgálatban azt az erőt jelenti, amely megjelenik a sötétség hatalmával szemben. A
küszöb átlépésével beengedjük Jézust az életünkbe. Az embernek hatalma van arra, hogy az
ajtót kinyissa, hogy Jézus beléphessen az életébe!

Ha beengedtük Jézust az életünkbe,
akkor Jézus megjelent köztünk, mert ő az Isten országa!
Ha Jézust befogadjuk, akkor az Isten országában élünk!

Jézus ki akar lépni a világba!
Mit jelent, hogy Jézus uralomra jut a szívünkben? A Krisztusban egybegyűjtött közösség, a
hitben összetartozó emberek közössége lépjen ki az ajtón! Jézust beengedtük szívünkbe és
Jézus ki akar lépni a világba! Misszió! Talán mi mindannyian elmondhatjuk, hogy hiszünk.

Milyen sokan vannak, akik nem tudnak hinni! 
Milyen sokan vannak, akik föl sem ismerik Jézus működését ebben a világban! 
Milyen sokan vannak, akik nem veszik észre, hogy Jézus szenved ebben a világban!
Milyen sokan vannak, akik gúnyolódnak, csúfolódnak Isten országával kapcsolatosan! 

Milyen kevesen vannak, akik mindezeken túllépve,
gyöngeségük, bűnösségük tudatában mondják, amit a lator mondott:

Uram emlékezzél meg rólam!
Tegyük magunkévá ezt a felszólítást!
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Jézus ott van a szenvedőkben!
Krisztus  királysága  nem a  templomok  világa!  Krisztus  királyságának  a  társadalomban,  a
világban kell megjelennie! Sajnos különösen a civilizált világ mintha nem ismerné föl Jézus
működését,  Isten  jelenlétét!  Ez  a  civilizált  világ  isteni  sugallatra,  keresztény  tanítás
gyümölcseként, eredményeképpen jött létre. 

Hol volt az Isten? – kérdezték Dachauban. 
Ott volt az Isten az ártatlanul szenvedőkben, 
a megkínzottakban, a kivégzettekben! 

Hol van az Isten a háborúkban? Egyfolytában háborúk vannak a világban.
Ott van az Isten az elesett katonákban! 
Ott van az Isten az ártatlanul meggyilkolt civilekben! 

Milyen jó lenne, ha fölismernénk Jézust a szenvedőkben!
Ha valamiképpen meg tudnánk jeleníteni 
ezeknek az embereknek a lehetőséget, a kiutat!

Hányan gúnyolódnak: „Ha Isten Fia vagy…” Hallottuk a főtanács tagjai, a katonák. 
Hányan gúnyolódnak: Ha van Isten, akkor miért engedi meg azt, ami történik? 
Ha van Isten, akkor miért nem változtat mindazon, amitől szenvedünk? 

Ha van…
Ez egy kétely, egy vágy és egy vád! Ez a világ kételkedik: ha van Isten… Ebben van vágy: ha
van, akkor tegyen, ha jó ez az Isten, akkor miért nincs több jó  ebben a világban. Ha Isten a
szeretet, akkor miért nem meghatározóbb a szeretet ebben a világban?

Vágy!
Tegyen, ha Jó! Szeressen, ha Ő a szeretet! Csakhogy kevésszer gondolunk arra, hogy ez a jó,
ez a szeretet általunk van jelen ebben a világban. Összegyűltünk Jézus körül és megtanultuk,
mit jelent a Jézus szerinti élet, amit így fogalmazhatunk meg: 

a rosszat nem viszonozzuk rosszal, a rosszra válaszunk a jó!
Ezt megtanultuk Jézustól!

Nem a jó után kell érdeklődni, hanem meg kell tennünk a jót!
Nem a szeretetet kell számon kérni, hanem szeretnünk kell!

A mai ünnep erről szól!

Isten  mindezek  fölött  van!  Isten  a  gúnyolódókat  válaszra  sem méltatja,  azokat,  akik  így
gondolkodnak! Egy valakinek válaszol,  akinek nem feltételei  vannak, akinek nem vágyai,
nem vádjai vannak, hanem: 

„Uram, emlékezzél meg rólam!”
Neki válaszol: „Még ma Velem leszel a paradicsomban!”

Vád
Nekünk nincs jogunk feltételes módban beszélni Istenről!  Amikor így beszélünk, akkor  a
magunk bizonytalanságát fejezzük ki! Nekünk nincs jogunk vádakat megfogalmazni, hamis
vágyakat fölkelteni! 

Ha Jézushoz tartozunk, akkor az ő követei, az ő országának hírnökei vagyunk!
Ez jelenti a világ üdvösségét!

+  A M E N  +

C 59

3



2013. 11. 24.

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Ebben az imádságban Krisztushoz tartozásunk jegyében kérjük Isten kegyelmét, 

hogy vállalni tudjuk a pásztori szolgálatot,
a viaskodást a sötétség erőivel,

hogy meg tudjuk szabadítani egymást ezektől a hatalmaktól!

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Próbáljunk valamit kezdeni az ízlésünkkel! Mi egyfolytában a szabadságra hivatkozunk és a
szeretet  Istene,  aki  szabadságot  ad  nekünk  mintha  nem  tetszene.  Mintha  nem  a  szeretet
Istenére lenne szükségünk, hanem a hatalmas Istenre, az uralkodóra. Ha körülnézünk ebben a
világban, akkor úgy tűnik, hogy az ortodoxia, ahol elsősorban a hatalom dominál, mintha
jobban tetszene az embereknek. Az iszlám, ahol a fundamentalizmus és a kemény törvények
uralkodnak, mintha jobban tetszene az embereknek.  Valószínű azért,  mert  így az e  világi
lehetőségeket jobban lehet biztosítani. Mi emberek legnagyobb kincsünknek a szabadságot
tartjuk, mert jót tenni csak a szabadság birtokában lehet, persze rosszat is. 

Legyen kicsit közelebb hozzánk a szeretet Istene,
aki megtisztel bennünket, megbízik bennünk és éljünk ebből a szeretetből!

Ez a szeretet határozza meg az életünket!

+  Á L D Á S  +

C 59

4


	Szentmise bevezetése
	Ez az ünnep erre a szolgálatra hív bennünket!
	Szentbeszéd
	Milyen ez az élet?

	Ez az élet a pásztori szolgálat!
	Pásztori szolgálat az üdvösség szolgálata!
	Engedjük be Jézust a szívünkbe!
	Uram emlékezzél meg rólam!

	Jézus ott van a szenvedőkben!

